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HB´s hjørne

Året går på hæld og hvilket år. Klubben er i vækst, takket være jer ude i lokalforeningerne. Med-
lemstallet er steget med hele 23% de sidste 12 måneder. Vi er steget fra 226 – 278 medlemmer 
siden 01.12.22 og frem til nu. Flot arbejde venner. Dette skyldes at i tager godt imod de nye ude i 
klubberne. Vi i HB er meget glade for denne udvikling. Specielt i en tid hvor det går den modsatte 
vej i de fleste foreninger.
Registreringstallene for stort set alle store racer er for nedadgående. Medlemstallet i klubberne 
følger med.

Instruktøruddannelsen kom i mål. Hvilket i må nyde godt af på træningspladserne. BU har lovet at 
der vil blive arrangeret opfølgning i form af samlinger og fællestræning.

Eksteriør Udvalget har lovet at der i 2024 vil starte handler kurser, så man kan dygtiggøre sig in-
den for udstillingssporten. Det er ikke kun spor, lydighed og forsvarsarbejde der kræver en kæm-
pe indsats hvis man skal til tops i sin sport. Dygtig håndtering og forberedelse hjemmefra gør en 
kæmpe forskel, også i udstillingsringen.

Hvad arbejder HB på? Lige nu arbejde vi på fællesmødet, der som lovet vil blive begrænset til 
formiddag og hele eftermiddagen vil blive en åben race temadag ”Den hele hund”. Her har vi flere 
ting i støbeskeen bl.a. udseende, mentalitet og arvelige skavanker og der vil komme input selvføl-
gelig fra udvalgene men også fra eksterne specialister. Så glæd jer til d. 3 februar. Lokationen er 
ikke helt på plads endnu så hold øje med hjemmesiden/kalenderen.

Generalforsamlingen bliver afholdt d. 7. april 2024 her skal du også holde øje med opslag på 
hjemmesiden.

Alle klubbens begivenheder vil løbende blive opdateret i kalenderen, på hjemmesiden.
Pas godt på jer selv og hundene hen over jul og nytår

De varmeste hilsner HB
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Nyt fra RKD

Brugshundeudvalget (BU)
Skrevet af Helle Andersen

RKD SPOR DM 2023 
blev afholdt af kreds 17 – Rottweilerklubben Midtjylland
Dommer Michael Brandenhoff. 
Sporlæggere: Vivi Weedfald og Jesper Svenningsen

STPR1
Danmarksmester
Ditte Bjerregaard Jensen og Sumaja - 98 point 

STPR2
Danmarksmester 
Karin Lynge Strømholt Nielsen og Fairmoor’s El-Ferdinan - 70 point

Fpr1
Danmarksmester
Flemming Jensen og Explosive Angel Ivar - 95 point

2. Plads
Christina Stuhr Hansen og Fairmoor’s Freya - 92 point

Jørn Rasmussen  og Elmedige’s Luxembourg - 31 point

IFH1
Danmarksmester 
Janny Møller og Stensby Cato - 93 point

2. Plads
Brian Sejberg og Team Lasina Amigo - 91 point

3. Plads
Bo Dahl Nielsen og Cosma vom Amtsbach - 89 point

IFH2
Jane Løjtved Sejberg og Team Lasina Ares - 10 point

Mest vindende kreds blev Frederiksholms Rottweilerklub med 191 point. 
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Nyt fra RKD
Instruktør uddannelse
I 2023 har RKD afholdt instruktør uddannelse. 
Indholdet har bl.a. været

• Teori omkring virke som instruktør. Formidling til kursister. 
• Praksis erfaring i at undervise, med feedback – bl.a. på Fællestræningerne. 
• Dyrlæge dag med Maria Henriksen ”Din dyrekiropaktor”, med undervisning i ”hjemmeapo 
 teket”, hvad kan man selv gøre og hvornår skal der søges dyrlæge, samt undervisning i   
 hundens anatomi, øvelser for at styrke hundens muskulatur, smidighed og bevægelse og  
 indblik i hvad kiropraktik kan gøre for brugshunden. 
• Adfærd og kropssprog med Henrik Neumann. En kombination af teori og praksis. 
• Knut Fuchs kursus, med ideer til træningsmetoder til den fremtidige undervisning. 

Vi ønsker alle der har deltaget på instruktøruddannelsen held og lykke ude i kredsene. Håber i alle 
er kommet godt i gang med at undervise på hold. 
Vi har planlagt at alle RKD instruktører mødes 2 gange om året, både de nye og mere erfarne, 
hvor vi træner sammen og evt. også invitere relevante instruktører med til træningerne, så vi for-
sætter med at udvikle instruktørerne og give ny viden og motivation til træningen hjemme i kredse-
ne. 

Kursus med Knut Fuchs

Den 30. september  – 1. oktober 2023 havde vi fornøjelsen af at afholde kursus med Knut Fuchs. 
Kurset var en del af instruktøruddannelsen, men der var ligeledes også åben for tilmeldning for 
RKD medlemmer. 2 dage i Rottweilerklubben Skive, hvor Knut Fuchs viste forskellige metoder 
at træne øvelser på. Helt fra hvordan han starter op med hvalpe og til den ”færdige” konkurren-
ce hund. 10 kursister var på med deres hund, hvor de kom igennem nogle af momenterne, bl.a. 
”ro-øvelse”, apport, lineføring i flexpole, indkald. Om søndagen blev der også lavet forsvarstræ-
ning, hvor Niels Bach var så flink at ligge arm til. 
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Nyt fra RKD

IFR IGP & IFH World Championship 2023

Blev I år afholdt i Tjekkiet. 78 hunde var tilmeldt. Henholdsvis 12 IFH1, 11 IFH2 og 55 IGP. 
Desværre havde arrangørerne valgt at ”skille” VM’erne ad. Så efter fælles dyrlægekontrol (alle 3 
discipliner) mandag, var der åbning af spor VM. Holdledere og hundeførere skulle bare møde ved 
stadionindgangen uden hund og her foretog de så lodtrækning. Ikke det man forventer og faktisk 
i Danmarks øjne slet ikke godt nok. Deltagerne som er kvalificeret til et VM, fortjener en ordentlig 
åbning af konkurrencen med hundene på stadion i fælles indmarch, åbningstaler osv.

Afslutningen på spor VM blev ligeledes ikke den store sprudlende oplevelse. Da IGP hundene gik 
indmarch valgt flere, heriblandt vi, at tage alle nationens hunde med på banen. Det er en stor op-
levelse og et smukt syn når op mod 80 Rottweilere går ind og tager opstilling under fanerne, på et 
stadion. Da IGP var præsenteret blev vi alle sendt ud og efter 30 minutters pause fik sporhundene 
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Nyt fra RKD
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Nyt fra RKD
IFH1

Verdensmester Hanna Schultz-Gustavsson med Team Extreme Grippa fra Sverige
Nr. 2 Fialová Pavlina med Funny Falko Bonnapo fra Tjekkiet
Nr. 3 Karl-Heinz Meier med Caruso vom Fuhrenblick fra Tyskland

Brian Sejberg & Team Lasina Amigo fik 80 point som rakte til en 5. plads

Bo Dahl Nielsen & Cosma vom Amtsbach kom desværre ikke igennem og endte med 60 point. 

IFH2

Verdensmester: Romeo Böhmer med Dante vom Schwaiger Rathaus fra Tyskland 
Nr. 2 Lenka Woldertova med Adele Savalero fra Tjekkiet
Der var ikke flere der bestod.

Jane Sejberg og Team Lasina Ares endte med 3 point. 

IGP3 

Verdensmester: Radek Amler med Iliak vom Kinzigtal fra Tjekkiet
Nr. 2 Michal Smolik med Hakim von den Wichtelhäusern fra Tjekkiet
Nr. 3 Don Brooks med Nero vom Erler Teufelsstein fra USA 

Henrik Neumann og Vindelsbo’s Sipo endte på 97/86/81 = 264 point. Som rakte til en 19. plads

Tak til alle som har støttet deltagerne mod deres tur til VM. 
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Nyt fra RKD
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Nyt fra RKD

Sjællands Cup 2023

Sæsonens første konkurrence blev afholdt den 11. november i Køge Rottweilerklub. 
Dommer Henrik Hjort 
Figurant: Søren Wærum

Resultater: 
BpB   Lene Søndberg og Opperbys Femme Fatale   90 point
BpB   Lene Søndberg og United Dutch Karo   80 point
BpAB   Martin Nielsen og Lobo vom Wildwechsel  Disk
IGP 1   Christina Stuhr og Fairmoors Freya   Disk
IGP 1   Tanja Callesen og Vindelsbo’s Yassi   96/90/91= 277 point
IGP 2   Alan Lang og Vindelsbo’s Xenia    Disk
IGP 3   Kim Andersen og Mindful Baron    39/90/79 =208 p. – IB

Vi glæder os til at se hvad 2024 har i vente af brugsarrangementer. 

Vi mangler at få planlagt kalenderen sammen med de andre udvalg, men så snart den er på plads 
så melder vi ud. 
Lige nu har Ishøj budt ind på Sjællands Cup i foråret og Stevns Rottweilerklub på Spor DM. 
Vi mangler forsat en kreds til afholdelse af RKD IGP DM – gerne en vest for storebælt, så hvis din 
kreds ønsker dette arrangement, så send gerne BU en mail. 

Vi ønsker jer alle tak for året der er gået og glædelig jul og godt nytår. 
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Nyt fra RKD

Eksteriør udvalget (EU)
Skrevet af Michael Jeppesen

Årets hund 

Årets hund i DKK blev svenske ”Siderotts Atom” også kaldet Venom.

 

For første gang i mange år blev det en rottweiler, der løb med titlen 'Årets hund' i Dansk Kennel 
Klub (DKK). Det er en bedrift, kun få hunde før Venom har opnået. Det kræver en helt ekstraor-
dinær hund af utrolig høj kvalitet at kunne begå sig i toppen DKK, og Venom er netop en sådan 
hund. Med Gerard O'Shea og hans hustru Ia ved roret, har han opnået mange flotte gruppeplace-
ringer og flere 'Best in Show' titler i løbet af 2023. 

De seneste 5-10 år har vi set flere rottweilere udmærke sig på DKK's udstillinger, hvilket tyder på, 
at dommerne virkelig værdsætter vores smukke race. Men det er ingen let opgave at nå til tops; 
det kræver træning og en smule held, især når man konkurrerer i ”Store ring”. Konkurrencen er 
hård, og det er afgørende at være velforberedt, man har kun meget kort tid til at vise hunden frem. 

Derfor opfordrer vi alle til at efterspørge ringtræning i kredsene, da det betaler sig i sidste ende.

Stort tillykke til Venom, Gerard og Ia O'Shea med det imponerende resultat.
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Nyt fra RKD
Juleudstilling 2023

Juleudstillingen blev i år afholdt  hos DKK hundecenter i Ringsted d. 26. November. Det er en su-
per fin ridehal med fiber underlag, så hundene står rigtig godt fast på underlaget. 

Dommer var Bjarke Sabroe fra Danmark.

Der var 33 tilmeldte hunde i officielle klasser og ialt blev der bedømt 44 hunde.

Resultater:

Bedst i racen - BIR

Pablo (ÅRETS KLUBVINDER)

Bedst i modsat køn - BIM

WorknDream Above And Beyond

Bedste Baby

Timber

Bedste Hvalp

von Barnewitz Venezia

Bedste Junior

WorknDream Dance Monkey

Bedste Veteran

Attila Von Haus Highlander
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Nyt fra RKD
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Nyt fra RKD
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Nyt fra RKD
Inden udstillingen var konkurrencen tæt om at blive årets hund for både hanner og tæver.
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Nyt fra RKD

Årets klubvinder - Hanner

Pablo (20 p)

Årets klubvinder - Tæver

Billie (16 p)
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Resultater
SPOR DM 2023

Rottweilerklubben Midtjylland afholdte årets spor DM d. 5/8-2023. 9 hundeførere stillede til start i 5 
spor dicipliner.

Dommer: Michael Brandenhoff
Prøveleder: Helle Andersen

Klasse     Navn      Point
STPR1 Feltsøgsprøve 1   Sumaja     98
STPR2 Feltsøgsprøve 2   Fairmoor's El-Ferdinan   70
FPR1 International sporprøve A1  Elmedige's Luxenbourg   31
FPR1 International sporprøve A1  Explosive Angel Ivar   95
FPR1 International sporprøve A1  Fairmoor's Freya    92
IFH1 Sporhundeprøve 1   Cosma vom Amtsbach   89
IFH1 Sporhundeprøve 1   Stensby Cato    93
IFH1 Sporhundeprøve 1   Team Lasina Amigo    91
IFH2 Sporhundeprøve 2   Team Lasina Ares    10
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Resultater
IGP Sjællands Cup 2023

Køge Rottweilerklub var vært for Sjællands Cup i IGP 2023. 7 ekvipager var tilmeldt i 5 dicipliner.

Dommer: Henrik Hjort
Prøveleder: Christopher Bruce

Klasse     Navn      Point
Begynderprøve B    Opperby's Femme Fatale   90
Begynderprøve B    United Dutch Karo    80
Begynderprøve AB    Lobo vom Wildwechsel   DISK
IGP1      Vindelsbo's Yassi    96/90/91
IGP1      Fairmoor's Freya    DISK
IGP2      Vindelsbo's Zenia    DISK
IGP3      Mindful Baron    39/90/79



19

Nyt fra lokalforeninger

INDKALDELSE TIL GENERALFORSAMLING

Frederiksholms Rottweilerklub indkalder hermed til generalforsamling tirsdag d. 19. marts kl. 19.30 
på Bjellekjærvej 24, Veksø (i julestuen).

Dagsorden i henhold til vedtægterne.

Forslag, der ønskes behandlet, skal være bestyrelsens formand skriftligt i hænde senest 4 uger 
inden generalforsamlingen.

INDSKRIVNING SÆSON 2024

Indskrivning til sæson 2024 foregår lørdag d. 10. februar kl. 9.00 for alle hunde på Bjellekjærvej 
24, Veksø. 
Husk medbring vaccinationsattest, evt. stambog og dokumentation for betaling af udvidet ansvars-
forsikring.

Figurantmønstring

Jacques Frydenlund er mønstret i Rottweilerklubben for de næste 2 år.
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Nyt fra lokalforeninger
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Nyt fra lokalforeninger

I samarbejde med Schæferhundeklubben kreds 4 
(Roskilde) arrangerede vi en aften med dyrlæge 
og kiropraktor Maria Henriksen. Foredraget om-
handlede specielt 

-  Hvilke skader man selv kan behandle, og  
 hvornår man skal søge dyrlæge.
-  Træning fra hvalp til voksen
-  Skabelse af den optimale konkurrencehund
-  Præstation og skadesforebyggelse 
-  Opvarmning (hvorfor er det så vigtigt) 
-  Brugshunden (sundhedsmæssig erfaring  
 fra forsvar og politi)

Tror at alle deltagere kom hjem med noget til 
værktøjskassen og måske også en lidt anden 
tilgang til opvarmening og udstrækning.

INDKALDELSE TIL GENERALFORSAMLING

Torslunde-Ishøj Rottweilerklub indkalder hermed til generalforsamling søndag d. 18/4-2024 kl 12 
på Torbens Vænge 8, 2635 Ishøj (Klubhuset)

Dagsorden i henhold til vedtægterne.

Forslag, der ønskes behandlet, skal være bestyrelsens formand skriftligt i hænde senest 4 uger 
inden generalforsamlingen.

INDSKRIVNING SÆSON 2024

Indskrivning til sæson 2024 foregår søndag d. 18/2-2024 10-12 for alle hunde på Torbens Vænge 
8, 2635 Ishøj. 
Husk medbring vaccinationsattest, evt. stambog og dokumentation for betaling af udvidet ansvars-
forsikring.
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Nyt fra lokalforeninger

Ny kreds

INDKALDELSE TIL GENERALFORSAMLING

Holbæk Rottweiler klub (kreds 07) indkalder hermed til generalforsamling lørdag d. 23/3-2024 kl. 
15 i klubhuset Kundby Stadion, Solbjerggård 2, Kundby, 4520 Svinninge.

Dagsorden i henhold til vedtægterne.

Forslag der ønskes behandlet skal være formanden i hænde senest 4 uger inden generalforsam-
lingen.

INDKALDELSE TIL GENERALFORSAMLING

Lolland/Falster Rottweiler klub indkalder hermed til generalforsamling fredag d. 22/3-2024 kl. 19 i 
Engestoftevej 112 4990 Sakskøbing

Dagsorden i henhold til vedtægterne.

Forslag der ønskes behandlet skal være formanden i hænde senest 4 uger inden generalforsam-
lingen.

Indkaldelse til generalforsamling i Fyns Rottweilerklub kreds 11.

Torsdag den 7. marts 2024 kl. 19.00 i klubhuset, Åsumvej 390 B, Odense

Dagsorden ifølge vedtægterne.

Forslag skal være formanden Ellen Rasmussen i hænde senest fire uger før
generalforsamlingen. Det vil sige senest den 8. februar 2024. Forslaget kan sendes via
elektronisk medie til fynsrottweilerklub@hotmail.com. Forslaget er modtaget, når du får en
mail retur fra formanden om, at forslaget er modtaget. Forslaget kan også gives personligt
til formanden.
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Nyt fra lokalforeninger

Fra tanke til handling…
af Judi Jensen

Jeg må lige præsenterer mig selv, jeg er vokset op her i det nordjyske, jeg hedder Judi og er puha 
alder snakker vi ikke om , men jeg har da nogle år på bagen. Jeg bor på landet med min mand og 
2 dejlige drenge på 16 og snart 9  hvortil der er 2 kaniner,  kat, fisk uha har ikke lige tal på dem, 
mine 2 heste og en pony dertil tæller hundene 3 rottweiler . 

Jeg har altid været helt tosset med rottweileren, bare det den kikker på en med øjne der bare er 
fyldt med kærlighed, dens vilje til at arbejde, altid trofast, pokkers god familiemedlem, ja jeg kunne 
blive ved.

Min første egen hund blev jeg givet og var en blanding med rottweiler, hun var min trofaste føl-
gesvend i 10 år, da jeg ikke kunne undværer hund og der var rottweilerhvalpe til salg endte jeg ud 
med en uden tavle, jeg havde ikke det kendskab som jeg har nu og det endte med at jeg måtte 
sige alt for tidligt farvel til hende. 

Herefter kikkede jeg på RKD side da der jo måtte være en som kunne svarer på mine mange 
spørgsmål og hjælpe mig på vej.
Der er jo rigtig mange meninger og mange kenneler, hvor var der lige en hund for mig og mine 
behov, jeg havde kun kendskab til DCH og deres program, det var jeg sådan set også godt tilfreds 
med. 

Ny kreds
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Nyt fra lokalforeninger
Vi tog ud til kennel Vindelsbo , der havde Ulla lige en tæve på 3 mdr. som manglede en ny mad-
mor og jeg må indrømme at Greta tog hele mit hjerte på en gang, hun kravlede lige ind i det og så 
blev hun min. 

Vi deltog i UHM som var en oplevelse uden lige og trænede som besat / et rigtig godt makkerpar 
og deltog i konkurrencer i DCH. 

Jeg havde fået blod på tanden og endte med endnu en fra Vindelsbo men denne gang en han, der 
også blev trænet i DCH samt var til UHM, men da jeg mistede Greta var lysten der ikke til træning 
eller nogen form for konkurrence. Junior måtte hjælpe mig igennem og gjort det til ug,(han er nu 9 
år gammel).

Så jeg idag står med en tæve Felukka’s Perla (Perle) og Vindelsbo’s AXL ( ham her forventer jeg 
mig en del af ) jeg træner nu i pH Hjørring og er opsat på at han bliver kåret med tiden.
Jeg vil prøve alt det jeg ikke har fået afprøvet, en ting jeg kan vinge af er at deltage i en udstilling 
og det bliver bestemt ikke sidste gang. 
Vi hopper på med krum hals, det er altid godt med drømme.

Jeg har flere gange prøvet at samle os med samme race , men hver gang har folk kun mødt op de 
første par gange og så er det ebbet ud, da der ikke var en decideret træningsplads men men men
hold nu op indimellem må jeg godt nok lige knibe mig i armen for at vide at dette ikke er en drøm.
kan det virkelig passe, kan det passe at drømmen er blevet til virkelighed, at det jeg i mange år 
har efterspurgt og manglet virkelig er sket,  et lille kærligt skub satte hele baduljen igang.  Tak for 
det.
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Nyt fra lokalforeninger
Hvor var den bedste platform at lufte sine idéer og tanker. 

Jeg luftede det også for min dyrlæge som syntes det var en god idé, hun var heller ikke bleg for at 
holde foredrag om fra hvalp til voksen, vækst/ foder/røntgen / adfær mm. Mange tanker gik gen-
nem hovedet på mig og det var altid efterfulgt af hvad / hvordan / hvorfor.

Et skriv på en rottweiler side på Facebook fik en del omtale og lige pludselig var der flere der godt 
ville hørere mere om idéen,  flere rottweiler sider og det kom så til at der var en som gjorde forar-
bejdet ang. en træningsplads, mange har meddelt at de gerne vil hjælpe/ være en del af en kom-
mende kredsen.  
Jeg trænede med et par stykker når vi kunne finde et tidspunkt, vi snakkede meget om det med 
et sted hvor vi med samme race kunne mødes træne / hjælpe hinanden / få et god fællesskab og 
sammenhold, vigtigt var at det skulle været et godt sted at komme, vi fik mere og mere gejst for 
hver gang snakken gik.
Nu kunne jeg mærke at tiden nok ikke var helt dum. 

I kender det godt man står med en fjer og lige pludselig er der en høne, flere gange har jeg tænkt 
, hvad er det lige du har gang i ,kan du godt se at hvis dette fortsætter så kan du ikke bare lige 
hoppe af / sige stop og ikke fuldfører det du nu har sat gang i.

Jeg blev ringet op af Christopher og snakken gik, det bekræftede mig bare at denne drøm som jeg 
havde gået med i flere år , godt kunne blive til noget, efter endnu nogle snakke og mange spørgs-
mål før / under og efter, fik troen på og gejsten om at en start kom nærmere.

Efter flere overvejelser/ tlf opkald / samtaler og familiens støtte, prøvede jeg at finde kandidater til 
en bestyrelse, jeg syntes selv at der er gode kvaliteter i hver enkelt person og ser meget frem til et 
godt samarbejde, at vi får gang i træning /samvær/ hygge og meget meget mere. 

Lige nu på stående fod er vi igang med at få en træningsplads på plads og der arbejdes på at vi 
kan afholde en udstilling i det nye år

Alle de skønne personer har jeg mødt ret tilfældigt og det varmer mit hjerte. 
Tak for jeres velvillighed. Jeg tror godt jeg kan sige på bestyrelsens vejene at vi har alle lysten til 
at kredsen skal fortsætte i mange år. 

JUHUUUU vi har fået den NORDJYSKE KREDS 13 GENÅBENT
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Nyt fra lokalforeninger
KOMMENDE ARRANGEMENTER I KREDS 13

26. januar 2024 har et foredrag om hundetræning af Jesper Andersen der har K9 Life Denmark.

Marianne Jakobsen fra Brønderslev Dyrehospital kommer den 28. februar og fortæller om kost, 
adfærd og skader i forhold til bl.a. arvelighed.

Lørdag den 24. august 2024 afholder vi udstilling på Aalborg Hundecenter, Voerbjergvej 95, 9400 
Nørresundby.

INDKALDELSE TIL GENERALFORSAMLING

Rottweilerklub Nord holder generalforsamling 20. marts 2024 kl. 19.30 på Voerbjergvej 95, 9400 
Nørresundby.

Dagsorden i henhold til vedtægterne.

Forslag der ønskes behandlet skal være formanden i hænde senest 4 uger inden generalforsam-
lingen.
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Året der er gået
Skrevet af Helle Andersen

Nu da det er årets sidste Rottweilerblad, så vil kreds 17 lave en lille beretning om året der er gået.
Vi startede året med planlægningen af sæsonens hold. I forårssæsonen tilbød vi hvalpehold, ”løm-
mel-hold” (for de unge teenagehunde), Hverdagslydighed, IGP start og konkurrenceholdet. Alle, 
bortset fra konkurrenceholdet har en instruktør tilknyttet.

Som noget nyt i kredsen, startede vi indskrivningen med en teoriaften. En aften hvor Helle Ander-
sen og Sanni H. Harbøl fortalte om Rottweilerklubben Danmark som forening, hvilke udvalg den 
består af og hvad det egentligt vil sige at vi som kreds er en del af hovedklubben. Derover var vi 
omkring emner i træningen, metoder, programmer – men også hvilken kreds vi ønsker at være og 
hvordan man som medlem er med til at forme kredsen til et dejligt sted at være – om vores fælles 
interesse.

I marts afholdte vi kredsens årlige generalforsamling. Der er blev udskiftet på flere poster i besty-
relsen og nogle to mangeårige medlemmer af bestyrelsen valgte ikke at genopstille. Tid til nye 
kræfter og ideer.

Til hovedklubbens generalforsamling havde vi også et medlem som stillede op - Sanni Harbøl, 
som blev valgt ind som suppleant. Så kredsen er repræsenteret med 2 i RKD bestyrelse, da Karin 
S. Nielsen også er i HB som kasserer.

I april afholdte vi det årlige ABC seminar – igen 4 fantastiske dage, hvor over 40 mennesker er 
samlet for at træne. Vi nyder at åbne kredsen disse dage og er hver gang imponeret over den 
gode tilslutning og opbakning der er til arrangementet.

I maj afholdte Brugshunderådet i samarbejde med Fyns Rottweilerklub Fællestræning, hvor flere
medlemmer fra kredsen også deltog.

I maj afholdte vi også prøve i kredsen, hvor der blev stillet i BpB og IGP1.

I juni afholdte vi Rottweiler udstillingen ”Himmelbjerg Vinder”. En dejlig dag, med mange hunde, 
god stemning. I år havde vi inviteret den tyske dommer Ramona Radtke.

I juni stillede der også to af kredsens medlemmer til IGBH1-3 Danmarksmesterskaberne for alle 
racer. Sanni Harbøl og Kosmo blev nr. 2 i IBGH1, samt vandt de holdkonkurrencen, og blev bed-
ste han (ud af alle 35 ekvipager) samt Frejdighedspokalen.
Gitte Pedersen og Vigtig blev nr. 7 i IBGH1 og nr. 4 i holdkonkurrencen. 
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I Juli afholdte vi 2 dages sporkursus, hvor Bo Nielsen og Helle Andersen var instruktør. Et par rig-
tig gode dage, hvor der blev nørdet spor og for nogle deltagere var det første gang de forsøgte sig 
med spor.

I august afholdte kredsen RKD SPOR DM 2023. To medlemmer fra kredsen deltog, Karin og Fær-
dig i STPR2 som de bestod. Bo og Cosma i IFH1, som de også bestod og samtidig kvalificerede 
sig til IFR VM 2023, senere på året.

Senere i august blev der igen afholdt et sporkursus med Bo Dahl Nielsen.

I oktober stillede Bo Dahl Nielsen og Cosma vom Amtsbach til verdensmesterskaberne for Rott-
weilere. I år foregik det i Tjekkiet. Bo og Cosma stillede i IFH1. Desværre gik det ikke som de hav-
de håbet på, og Cosma bestod ikke sporet. Men en lærerig erfaring og kæmpe oplevelse at være 
en del af.

I november har vi endnu engang afholdt en prøve i kredsen. Denne gang var der hunde som stille-
de i BpB og BH.

Udover de nævnte arrangementer har vi også afholdt flere forskellige kurser i kredsen i løbet af 
året.

I skrivende stund nærmer vi os december med hastige skridt. Den 3. december afholder vi den tra-
ditionelle juleafslutning. Det foregår som vanligt med en lille konkurrence, hvor alle kan være med 
og sluttes af med gløgg og æbleskiver og ikke mindst pakkeleg.
Hvis vejret arter sig og mængden af nedbør begrænser sig, så vil vi også traditionen tro gå nytårs-
spor den 31.12 og slutte det af med varm suppe, kransekage og bobler. Men som vejret er lige nu, 
så er der ingen arealer vi kan gå på.

Vi har de seneste par år fået flere og flere aktive medlemmer i kredsen, end vi har haft i mange år. 
Det er dejligt at så mange ønsker at træne med deres hund og nyde det sociale fællesskab. Det 
betyder også at der er flere aktiviteter i kredsen, mange til træning, så vi faktisk i efterårssæsonen 
har fordelt holdtræningen udover flere dage. Vi håber tilgangen forsætter, men det kræver også 
der er frivillige som ønsker at sætte deres fritid af til at undervise. Heldigvis har vi haft 3 medlem-
mer med på RKD’s instruktør uddannelse i år, hvilket er nødvendigt for at kunne tilbyde træning.
Så stort tillykke til Sanni Harbøl, Carina Pedersen og Gitte Pedersen, som alle har gennemført 
uddannelsen i år og tak for i hver uge står klar til at undervise medlemmerne. Det samme gælder 
også for de andre undervisere vi har Christina Blomberg, Bo Dahl Nilsen og Helle Andersen.

Med ønske om, at vi går et nyt og spændende år i møde – vil kreds 17 gerne ønske alle medlem-
mer en glædelig jul og et godt nytår. Tak til alle medlemmerne i kredsen, som bidrager til den gode 
stemning, bager kage, sørger for at fylde køleskabet op, laver kaffe, støtter hinanden i træningen, 
hjælper til ved arrangementer og de 1000 andre ting som kræves for at drive en velfungerende 
kreds.
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Prøver med klubbens hunde i løbet af 2023: 

29. april – RKD DM

BpB Kosmo og Sanni   87 point og nr. 2

13. maj – DKK BPB DM

BpB Kosmo og Sanni   80 point

3. juni – IBGH DM

IBGH1 Kosmo og Sanni  95 point nr. 2
IBGH1 Vigtig og Gitte  89 point nr. 7

28. maj – kreds prøve

BH Kosmo og Sanni   bestået
BH Atlas og Christina   bestået
BH Aura og Erik    bestået
IGP1 Cosma og Bo   248 point/bestået
IGP1 Granit og Helle   246 point/Bestået

5. august – RKD SPOR DM

STPR2 Færdig og Karin  70 point og Danmarksmester
IFH1  Cosma og Bo  89 point og nr. 3
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26. november – Kreds prøve

BpB Vigtig og Gitte    95 point
BpB Atlas og Christina    79 point
BpB Aura og Erik     89 point
BH Cooper og Hanne    bestået
BH Ida og Tina     bestået
BH Æddie og Dorte    bestået
BH Tabasco og Louise    IB
BH Kenza og Christian    IB
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Sporkursus i Køge Rottweilerklub med Henrik Neumann.

Humøret var i top da vi d 23/9-23 mødte op til sporkursus i Køge med Henrik Neumann. 12 hunde, 
deres førere og et par observatører havde fornøjelsen af, at deltage.

Vi starter i klubhuset med teori omkring liner, seler, halsbånd fordele og ulemper ved det ene og 
det andet, samt Henriks anbefalinger herom. Meget hurtigt er teorien over i spor uden mad. Hvor-
for og hvorfor ikke og kan man overhovedet det og ja, det måtte dagen så vise. Alle hunde på 
kurset brugte i nogen grad mad på sporet, da kurset startede.

I teorien ligger også en god og grundig snak om vores opgave som hundeførere, vores ageren i 
den anden ende af linen, vigtigheden og forståelsen for det. Vi får en masse gode tips og instruk-
ser som vi skal bruge gennem dagen.

Vi kommer rundt om de forskellige hundes niveau og uddannelse, samt en grundig vejledning i at 
lægge sporene, før vi kører ud til markerne.
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Vi lægger spor 2 førere af gangen og der evalueres for hver enkelt hund og fører efter hvert spor. 
Det er især her den store lærdom kommer, da vi jo alle kommer med hver vores udfordringer og 
evner. Her er klar og tydelig feedback, samt vejledning til den næste spor. Og jeg tør faktisk godt 
tilføje, at Henrik ser alt og heldigvis for det.

Vi fik alle gået 2 spor hver, med tydelig udvikling fra første til andet spor. Næsten alle hunde går 
spor uden mad i fodsporene for første gang og bliver kun belønnet på genstandene. Det er for de 
fleste også første gang, at hundene har sele på når de går spor og et par stykker bliver præsente-
ret for genstande for første gang. Der var også nye ting i førernes måde at holde linen på, så der 
var mange nye opgaver for vores hunde.

Alderen på hundene 4 måneder og op til 4 år og 
flest var der af de charmerende på 1-2 år. 
Der er mange fordele ved, at komme på kurser 
rundt i landet i de forskellige kredse. Men et 
lokalt kursus hvor vi kommer igennem det sam-
me og følger hinanden og udviklingen gennem 
dagen er bare guld værd. Det giver et stærk lyst 
til fortsat, at følge og støtte hinanden i den fort-
satte træning.

Trætte tog vi hjem godt halvanden time over be-
regnet tid med fyldte og begejstrede hoveder og 
ikke mindst en plan om et opfølgende kursus om 
noget tid. Så må vi bare håbe, at Henrik har mod 
på endnu et kursus med os.

På vegne af et udpluk af medlemmer fra kreds 
23 (Køge)

Charlotte Lang.
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Hvalpetræning I Køge Rottweilerklub
August 2023, Annette de Boer Marcy

Vi havde besluttet at gå til hvalpetræning allerede inden vi fik vores hvalp hjem.
Det var lidt et tilfælde at valget faldt på Rottweilerklubben, men det har vi ikke fortrudt og er glade 
for at vi ikke valgte hvalpetræning på et hold med blandede racer – primært fordi at trænerne her 
ved hvad det vil sige at have en Rottweiler.
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Forventningen til træningen var at få en hund der kunne gå pænt i snor, men vi har fået så meget 
mere ud af træningen.
Vi startede allerede da vores hvalp var 8 uger og grundet træningen og alle de gode råd vi har 
fået under vejs, har vi i dag en rigtig god og glad hund, der er elsker at være sammen med os og 
ofte selv kommer til os for at ”fortælle” at den gerne vil træne.
Selve træningen i Rottweilerklubben foregår på en rigtig god måde og det er samtidigt rigtigt hyg-
geligt og der fokuseres på lydighed og miljøtræning.

Trænerne er super dygtige og der tages udgangspunkt i den enkelte hunds niveau, hvilket er guld 
værd.

Der er plads til at være nybegynder, hvilket betyder at det er både sjovt, spændende og meget 
lærerigt at vokse sammen med sin hund.
Tiden man bruger på hvalpetræning er virkelig givet godt ud og vi kan kun anbefale alle hvalpeeje-
re at starte til hvalpetræning i Rottweilerklubben, hvor man får en kompetent og målrettet træning.

Vores Rottweiler er ikke længere hvalp, men træningen fortsætter vi med i Rottweilerklubben. Den 
vil vi ikke undvære, da den er med til at knytte et stærkt bånd mellem os og vores hund.
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Kenzo skulle "bare" havde alm lydigheds træning....

Kenzo og jeg kom til kreds 23 (køge) en kold og fugtig december dag. Planen var klar vi skulle 
bare ned at havde alm hverdags lydigheds træning. 

Jeg tænkte 1 års tid bum så kan vi det hele. Sit, dæk gå pænt og ikke gø hvor svært kan det 
være. Jeg blev klogere men på den gode måde. Lille Kenzo 10 uger gammel MEGET forsigtig, 
blev taget så godt i mod af alle. Lige fra træner til andre medlemmer. 

I takt med tiden der går Kenzo bliver større og mere drive ja så gik det op for mig at. Der ikke no-
get der hedder bare alm. lydigheds træning. Nej hver sin hund hver sin træningmetode til hver sin 
tid. Men dette rummer trænerne uden tvivl. Som sagt kom vi til kredsen med blot bare lige hurtig 
hurtig også var vi videre. Men jeg er blevet klogere og lysten til mer' er vokset. Søde medlemmer 
samt trænere inspirere og fortæller så gerne om hvad der er ud over lydigheds træning. 

Kenzo er i dag knap 10 måneder og uden tvivl vokset og udfordringerne samt stimulerings meto-
der ændres og derfor er 1 år ikke nok. Fællesskabet og træningen er unikt.

Susan Sylow
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Kreds 23 på Store Hestedag.

Igen i år har Køge kredsen været på Store Hestedag og vise vore dejlige race frem. 
En stor flok friske hundeførere og hunde var repræsenteret i standen i Roskilde. Udover de man-
ge glade og interesserede gæster der mødte op og hilste på i standen var vores smukke hunde i 
ringen både lørdag og søndag.

Lørdag var der først raceparade og flere var til åben bedømmelse i udstillingsringen og senere var 
vi i træningsringen, hvor der blev trænet tricks, lydighed og forsvarsarbejde.

Søndag var en ny flok til raceparade og åben bedømmelse og i træningsringen var rottweilerne 
på hele 2 gange. Udover lydighed og tricks var vi med i et lille sjov kaldt” fart over feltet” og det 
må man sige der var.  2 Rottweilere, 2-3 Malinois og 6-8 Schæfere var i hurtige skift inde og lave 
forsvarsarbejde. Der var fuld power på og showet startede og sluttede med en Rottweiler.

Til alle vore træninger var det Stine Dybvad Grube der var speaker og fortalte på bedste vis om 
Rottweilernes gode egenskaber og styrke. En kæmpe tak til Stine.

Tusind tak til alle, der var med til, at skabe en god og stemningsfyldt stand. Tak fordi i stillede Je-
res hunde til rådighed  i ringene og ikke mindst, som kælebasser i standen. Tak for, at bruge Jeres 
weekend i Rottweilerstanden og tak til alle jer der kom på besøg .

Charlotte lang
På vegne af bestyrelsen i kreds 23.
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Generalforsamling i Køge Rottweilerklub - kreds 23

Kreds 23 indbyder til generalforsamling fredag den 15. marts 2024, kl. 19

Sted: Klubhuset, Bregnegårdsvej 2, 4600 Køge

Dagsorden ifølge vedtægterne

Regnskabet vil blive offentliggjort senest 1 uge før generalforsamlingen på
klubbens hjemmeside samt i klubhuset

Forslag skal sendes til formanden senest den 15. februar 2024.

Med venlig hilsen
Bestyrelsen i kreds 23
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Til CACIT i Tjekkiet

Der er et nyt tiltag i brugshundesporten, hvor konkurrencer som har kørt i op mod 20 år er blevet 
slået sammen i en Golden League. I 2023 bestod det af 3 CACIT konkurrencer. En  i Tyskland, 
Polen og Tjekkiet. Næste år vokser det til minimum 4, da også Holland kommer på banen. (jeg 
ved der er planer om 5)
CACIT betyder at man som vinder (eller nr. 2) hvis forudsætningerne er opnået. Kan optjene ret-
ten til at blive international brugs-champion. 
Formålet med Golden League er at samle alle racer, fra alle lande til et fællesskab for brugshun-
desporten. Eneste adgangskrav er bestået IGP3. Der er plads til 78 hunde pr. konkurrence. 

Jeg sad klar til tilmelding da den åbnede. Efter 10 minutter var alle data sendt og jeg kom ind som 
nr. 67 på listen. Så det er lidt som de gode koncertbilletter. Man skal være hurtig på tasterne, når 
der åbnes for tilmelding. Dog skal det tilføjes at mange melder fra igen, af den ene eller anden 
grund. Så da dagen kom var jeg nr. 40 på listen. Det endte total med 71 deltagere.  
Det rent organisatoriske var i top. 7 infomails om alt muligt dukkede op i indbakken før afrejse. Da 
man forventede sol og høj temperatur ville langtidsafdækning foregå under overdække, så hunde-
ne lå i skygge. Da konkurrencen løb over 2½ dag med start fredag middag var åbningsceremoni 
uden hund osv.. De er gode til det dernede. 
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Fredag før afrejse var vi hos dyrlægen, for den årlige vaccination og fik anbefalet en pipette be-
handling mod flåter, lopper, tæger og sandfluer. Så på apoteket og købe ind. Søndag sidste træ-
ning i klubben, behandling med pipetterne og så afsted. Uheldigvis læste jeg ikke indlægssedlen. 
En af de normale bivirkninger af behandlingen er sløvhed og ubehag hos hunden. Det kan jeg til 
fulde skrive under på. Sipo og de andre i flokken stemplede helt ud, var sløve, apatiske og febe-
ragtige med matte øjne og total mangel på energi. Vi troede måske først det var varmen. Vi kom 
fra dansk sommer på ca. 20 grader til 25-28 grader. Men de dage hvor temperaturen i Tjekkiet 
faldt til niveau som i Danmark, var der ingen forskel. Først nu knapt en måned senere virker hun-
dene igen som normalt. Så læringen for mig er, aldrig mere den type behandling. 
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Lodtrækning var fin, spor fredag sen eftermiddag, lydighed lørdag og forsvarsarbejde søndag i 
sidste gruppe. Vi tog på sporet og øv ha. Første gruppe alle 3 dumpet. 2. gruppe en bestået med 
73 point. Det var tørt som i en ørken, græsset var måske nok stadigt grønt. Men det knasede 
under fødderne og der var tidsler rundt omkring. Sipo halvt sad, halvt lå ved 1. genstand, stod ved 
nr. 2 og dækkede så af ved nr. 3 som normalt. Han havde en volde i 2. vinkel. Heldigvis var spo-
rene korte og selvom dommeren pillede ved alt fra temposkift til små unøjagtigheder, kom vi hjem 
med 85 point. (første gang Sipo er under 90). Set i forhold til bedømmelserne og arealet og hans 
tilstand var det ok. Halvdelen af de 18 hunde fredag dumpede og bedste spor var 90 point. Så 
godkendt med 85 og bestået. 

Lørdag var en varm dag, stort set skyfri og temperaturen sneg sig op i underkant af de 30 grader. 
Der var total stemning på stadion. Boder med udstyr og alt var som det bedst kan være. Der var 
godt arbejde på banen. Der var mange forskellige racer repræsenteret i konkurrencen. Ud over 
Matin Kruiss og mig med rottweiler var der Dobermann, Malinois, Schæfer, Beauceron, og Briard. 
Virkeligt fedt med så mange forskellige. Vores lodtrækning gjorde at Sipo skulle starte i dæk. Da 
vi skulle gå vores program var han virkelig sløv og faldt ud flere gange undervejs, vi fik hevet 82 
point med hjem. Langt fra det niveau han viste tidligere på året, ved vores DM. Må også her tilføje 
at dommeren gjorde det svært at opnå høje point. Flere oplevede som jeg, at få bedømmelser, 
hvor man fik fortrinlig for alle delmomenter, i en øvelse og helheden alligevel totalt kun gav SG ???
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Søndag var lummer og midt på formiddagen kom der torden og hård regn. Heldigvis var det klaret 
lidt op da vi skulle på. Figuranterne var sgu ikke samme kvalitet, som vi er vand til herhjemmefra. 
Og løbemønsteret var meget forskelligt fra hund til hund. Ham der løb det lange havde en over-
dreven tro på egne evner og hev ærmet meget sent op. Han havde sammenstød med 4-5 hunde, 
men fortsatte som han var startet. Når han stod passiv efter endt trængning, lagde han meget pres 
på hundene og selvom kamphandlingen egentligt burde være slut, når han står passiv. Kørte han 
lige en trussel med stokken op langs hunden hoved. 20 af de 71 deltagere dumpede på dette lille 
provokerende indslag. Simpelthen fordi de ikke slap ærmet.  Hvor er det ærgerligt for sporten at 
hjælpere både i form af sporlæggere og figuranter, tror det er deres opgave at gøre det så svært 
for hundene som muligt. Dommerne skal nok finde den bedste (og dårligste) hund, hvis betingel-
serne er korrekte. Nå tilbage til egen præstation, et ekstra bid og en ekstra slip kommando (ja på 
den figurant) og dårlige greb, i et par kamphandlinger, medførte at vi forlod kamppladsen med 73 
point. Jeg opnåede altså 240 point samlet. Hvilket var nok til at blive nr. 33 af de 71 startende. 

Skal jeg med igen næste år? Helt sikkert ja. Hvis jeg får plads, vil jeg gerne med til et pas stykker. 
Det er simpelthen fantastisk at opleve stemningen af hundefolk med forskellige racer stå sammen 
på tværs af landegrænser for en fælles sport.   

Henrik Neumann i international kamp med Vindelsbo Sipo       
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Fairmoors kenneltræf 2023

Lørdag d. 22. juli og søndag d. 23. juli arrangereret Fairmoors dette års kenneltræf.  Det er 3. 
gang, at Henrik og jeg deltager. Fairmoors havde i år arrangereret forsvarsarbejde om lørdagen og 
sportræning om søndagen. 

Vi mødtes lørdag kl. 10:00 og startet med lidt morgenmad.  Vi var 7 hundefører med Fairmoors 
hunde og nogen er blevet en del af ”familien” og andre havde ægtefælle med, så vi var 14 til ste-
de.  Fairmoors havde 9 overnattende rundt omkring i telte, camplet og Henrik og jeg valgte at sove 
i bilen, da vi ikke gad at slå telt op. Vejret var jo ikke helt med os. 
Dagens program var forsvarsarbejde med Martin Hasager. Vi var alle inde af 2 gange. Martin gav 
sig god tid til at alle hundene og det var lærerig træning. Til frokost havde Bo og Helle lavet lækre 
hjemmelavet pizza. Efter C-arbejdet begyndte vi at slå camplet og telte op inden aftensmaden. 
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Om aften hyggede vi i Fairmoors nye grillhytte, hvor Bo og Helle havde grillet nogle lækre bøffer 
og tilbehør og der var planlagt en lille konkurrence ”Fairmoors games 2023” om aften uden hund.  
Vi blev delt op i to hold, hold Helle og hold Bo. Vi skulle igennem 7 games (Kroketbanen på tid, 
ringspil, Discgolf, quiz tips en 13ér, æggevæddeløb, stigegofl og stangtennis). Begge hold gik 
fuldstændig i konkurrence stemning og der blev snydt.  Bedste kommentar fra det andet hold ” har 
I også snydt”. Aften stod på hygge, grin, hundesnak og god rødvin. 

Søndag var der morgenmad ved 9-tiden og derefter kørte vi ud på sporet.  Vi har på sporet i nogle 
timer og det væltede ned med regn. Men det skulle ikke ødelægge vores gode humør. Vi fik alle 
gået nogle fantastiske spor og hjalp hinanden.  Om eftermiddagen kørte vi alle hjem ad. 
Igen i år havde kennel Fairmoors arrangereret et super hyggeligt arrangement. Stemningen var 
god, sjov og alle snakkede og hyggede sig.  Bo og Helle/ Kennel Fairmoors er meget gæstfrie og 
forplejningen er altid i topklasse.  Vi nyder at være med på deres kenneltræf. Vi fik alle en T-shirt 
med vores navn/hundens navn og en vandflaske.  Vi er meget taknemmelig for at være den del af 
Fairmoors familien. Bo og Helle er altid hjælpsomme med råd og vejledning. 

På glædeligt gensyn til kenneltræf 2024. 

Skrevet af Christina Stuhr Hansen/Fairmoors Freya. 
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Medlem til Medlem
Fordele og ulember ved brugshundesport

Hundefører forbundet i Østrig er udkommet med en artikel om fordele og ulemper ved brugshun-
desport. Artiklen findes i original version her https://www.hundehalterverband.at og frit oversat 
af redaktionen nedenfor.

Den østrigske hundeejerforening (ÖHV) repræsenterer hundeejere og taler imod generelle forbud. 
Civilbeskyttelsesarbejde (såsom det, der udføres af politiet eller de væbnede styrker) har været 
forbudt for privatpersoner i Østrig i mange år.

Ordet "forsvarsarbejde" i forbindelse med privat hundesport er nu forældet eller vildledende og har 
ikke længere noget til fælles med den nuværende form for denne hundesport. Brugshundesport 
ville bedre kunne beskrives som "alsidighedssport" eller "agilitytræning". Det anvendte bideærme 
er et legeobjekt til hunden. Mange videoer, der i øjeblikket cirkulerer på nettet, hvor den såkaldte 
dobbeltstimulustest vises, beviser, at den korrekt trænede sportsbrugshund ikke bider personen, 
men snarere genstanden, der skal leges med - bideærmet. Figuranten kaster bideærmet væk fra 
ham og hunden har valget mellem at løbe hen til figuranten eller til bideærmet. Du har allerede 
gættet det – hunden løber altid hen til sit legeobjekt, bideærmet. Denne hundesport har absolut 
intet at gøre med at beskytte eller forsvare sin ejer. Men det er ikke overraskende, at flertallet af 
mennesker ikke ved det, efter næsten hundrede års snak om forsvarsarbejde.

Brugshundesport, der udføres inden for rammerne af træningsklubber, har bestemt sin berettigel-
se, dog under visse betingelser, som nu også bør omdefineres af ÖKV på grund af den aktuelle 
offentlige diskussion. I sidste ende er denne sport også en del af den træning, der kræves som 
selektionskriterium for avlsudvælgelsen af   brugshunderacer.

Det er ubestridt, at der er både hundeejere og hunde, som er uegnede til denne sport. Derfor skal 
adgangen ikke gøres lige så let for alle som hidtil, men hvis den udføres forsvarligt, er der set fra 
hundeejerforeningens side intet imod denne hundesport. Tværtimod – korrekt trænede sportshun-
de bider sjældnere end utrænede hunde. I en forhøjet tilstand af instinkt og under stærk distraktion 
har de lært at adlyde alligevel.

Fornuftige foranstaltninger til at gøre brugshundesport endnu sikrere kunne omfatte: 
 
En obligatorisk forklarende drøftelse af en ansvarlig person i hundeklubben inden start af en 
idrætsværnstjenesteuddannelse. 
Forudsætningen for sportsbrugshundetræning er en vellykket gennemførelse af en lydighedstest. 
Inden træningens start gennemføres en egnethedstest af hundeejer-hundeholdet, fx udført af træ-
ningslederen i den respektive klub. Dette skaber en ansvarsfølelse og træningsklubben er ansvar-
lig for samvittighedsfuld træning af hunden. 
Intet "baggårdsbeskyttelsesarbejde", kun kontrolleret sportsbrugshundetræning i hundesportsklub-
ber.

Med disse tiltag kunne du opnå sikker træning af sportshunde og oven i købet meget velopdragne 
hunde, der er trygge i hundeejerens hænder.
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Medlem til Medlem
Firbenede i hæren - Militærhunde i en nødsituation "levende våben"

Nedenstående arktikel er publiceret i og af Kronen Zeitung d. 8/11-2023. Artiklen findes i original 
version her https://www.krone.at/ og frit oversat af redaktionen nedenfor hvor et udpluk af artiklen 
findes.

Kaisersteinbruch militærhundehold blev grundlagt for næsten 60 år siden. Med mere end 
1.800 firbenede venner anses det for at være verdens største avlsanlæg for rottweilere. 
Hvor farlige er de egentlig?

Hunde gøen kan høres langvejs fra. ”Enter on your own risk!” står der med store bogstaver på den 
grønne låge til Kaisersteinbruchs militærhundecenter, som har drevet det formentlig verdens stør-
ste avlsanlæg for rottweilere i næsten 60 år. 20 trænere arbejder her med 69 rottweilere, schæfer-
hunde og labradorer otte timer om dagen, så de kan bruges som levende våben i en nødsituation.

Med sin hale logrende og hovedet højt, marcherer "Xempl" lydigt forbi os ved siden af   sin herre. 
Hundens blik forlader ikke ejerens øjne et sekund. Fordi Rottweileren ved præcis, hvad der kom-
mer: Daglig træning er nært forestående. Og det har allerede givet pote. "'Xempl' har allerede 
repræsenteret Østrig tre gange ved verdensmesterskaberne for rottweilere og er kommet i top 10 i 
verden hver gang," siger hans ejer, Martin Kruiss, leder af træningen i militærhundecentret.

Træningsleder og militærhundefører Martin Kruiss med sine to rottweilerhunde. | Billede: Berna-
dette Krassay
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Medlem til Medlem
Aggressiv kamphund? 
Han-rottweileren blev født her for syv et halvt år siden og har hver dag arbejdet som tjenestehund 
i forsvarets vagt- og sikkerhedstjeneste lige siden. Udover “Xempl” trænes her især unghunde. 
Gruppetræning er netop startet på en indhegnet eng.

 ------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Fremtidige hundeejere bør have en vis grundlæggende viden på forhånd. 

 
Martin Kruss, træningsleder på militærets hundecenter

 ------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Kruiss ved præcis, hvad han laver, selvom træning med sin "Rotti" kan gøre ham ret forpustet. 
“Xempl” vejer mindst 45 kilo. Kruiss har dyrket hundesport i over 30 år og var i stand til at gøre sin 
hobby til et erhverv i 2009. Siden da har han arbejdet som militærhundefører. Som søn af en hun-
deskoleejer voksede han op med sine firbenede venner og er selv den stolte ejer af to rottweilere. 
En aggressiv kamphund? Et spørgsmål, som forsvaret klart besvarede med nej.

Som rottweiler er "Xempl" en af   de såkaldte listehunde, det vil sige de hunde, der er på en liste 
over farlige racer. Her i landet er deres holdning reguleret forskelligt fra stat til stat. Kruiss slår til 
lyd for, at ”fremtidige hundeejere skal have en vis grundlæggende viden på forhånd. Simpelthen 
for at folk skal tænke over, om de kan yde hunden og dens natur retfærdighed gennem deres leve-
vilkår.”

 -----------------------------------------------------------------------------------------------------------
Hver hund er intet mere end et tæmmet rovdyr. 

 
Otto Koppitsch, chef for militærets hundecenter

 -----------------------------------------------------------------------------------------------------------

For chefen for militærhundecentret, Otto Koppitsch, gør det ingen forskel, om det er en Golden 
Retriever eller en Rottweiler. Det afgørende er, hvordan du behandler hunden. "Hver hund er intet 
mere end et tam rovdyr," siger Koppitsch. Det er altid vigtigt ikke at gå glip af prægningsfaserne, 
ellers kan enhver hund blive farlig. Kommandøren er også sikker: "Hvert hundebid er hundrede 
procent menneskelig fejl."
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Medlem til Medlem
172 militærhunde i hæren 
Øvelserne på træningsbanen handler i første omgang ikke om at bide. Med sin formidable, stærke 
fysik er det meningen, at "Xempl" skal fange og gø af en falsk gerningsmand på kommando. Han 
er et virkelig imponerende dyr. Dens korte, tætte, sorte pels med tydelige rustrøde markeringer på 
ben, bryst og hoved er karakteristisk for racen. Hver gang "Xempl" udfører en kommando, slutter 
andre hunde sig begejstret til ham.

På træningsstedet ved Kaisersteinbruch militærhundecenter. (Billede: Bernadette Krassay)

Men de 172 militærhunde over hele Østrig må også bide i nødstilfælde, hvilket Kruiss demonstre-
rer med en øvelse. Hvad forhindrer hunden i ikke at udføre det, der lige er blevet øvet uden en 
kommando? Træningsmiljøet. “Hunden lærer altid på den grønne eng, altid med en person klædt 
ud som hjælper, altid gemmer sig. Hunden husker dette billede.” Den firbenede ven skal faktisk 
kun angribe en person, hvis hans ejer bliver angrebet af en person. 
 
Derhjemme er "Xempl" en perfekt familiehund, som hans ejer forklarer med et kærligt blik på sit 
dyr.

Bernadette Krassay - Kronen Zeitung
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Spørgehjørnet

?
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Fra Redaktionen

Rottweilerklubben 
Danmark

FORMAND
HENRIK NEUMANN
TLF. 51 84 68 40
HENRIK@ROTTWEILER.DK
KONTAKT TIL BU SUPL PÅ IFR
 
NÆSTFORMAND
CARSTEN HENRIKSEN
TLF. 25 27 01 01
CCH@CAPRAL.NET
KONTAKT TIL OU, MU, IFR

KASSERER
KARIN NIELSEN
TLF: 20 73 88 03
KARIN@ROTTWEILER.DK

SEKRETÆR
BENTE KJÆR KOCH
BENTE@ROTTWEILER.DK

BESTYRELSESMEDLEM
CHRISTOPHER BRUCE
CHRISTOPHER@ROTTWEILER.DK
KONTAKT TIL KREDSE

SUPPLEANT
MICHAEL JEPPESEN
MICHAEL@ROTTWEILER.DK
KONTAKT TIL EU

REVISORER
JANNY MØLLER & EVA BÜLLOW

Så fik vi December udgaven på gaden.

Dejligt at flere og flere kommer med artikler, billeder og 
input til indhold. Det gør bladet meget mere levende og 
interessant at læse.

Bliv endelig ved med det og husk at intet er for småt eller 
stort. Vi skal nok finde en måde at få det med på.

Vi har i dette blad fået indput til et par artikler fra Østrig 
som vi har oversat efter bedste evne. Håber det falder i 
jeres smag og kom gerne med andre interessante artikler 
som i støder på.

Tak for jeres engagement!

Rigtig glædelig jul og godt nytår til alle.

Lars & Tanja
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Råd og Udvalg
AVLSUDVALGET (AU)

Avlsudvalget består af en repræsentant fra 
hvert af de stående udvalg og fra hovedbesty-
relsen.
Udvalget skal sikre at der er balance i de be-
slutninger som de enkelte udvalg arbejder med 
og indstiller til bestyrelsen.

Kontakt: ar@rottweiler.dk

Carsten Henriksen (formand for udvalget + MT)
Ulla Mogensen (Konsulent)
Merete Andersen (Opdræt)                
Michael Jeppesen  (Eksteriør)
Henrik Neumann (Brugs)

BRUGSHUNDEUDVALGET (BHU)

Vores formål er at udbrede kenskabet til rott-
weileren som brugshund og give Rottweiler-
klubbens medlemmer de bedst  betingelser for 
at træne og konkurrere med rottweileren på alle 
niveauer.

Kontakt: fairmoors@gmail.com

Helle Andersen (formand for udvalget)
Henrik Neumann (HB kontakt)
Mette Gundersen

MENTALTESTUDVALGET (MT)

Mentaltestudvalget har fokus på kvalitet og 
udvikling af mentalbeskrivelsen (UHM) og Rot-
tweilerklubbens mentaltest (AK). Dette koordi-
neres med DKK's  arbejdsgruppe for Udvidet 
Mentalbeskrivelse (UMB). Udvalget har ansva-
ret for de figuranter som anvendes i forbindelse 
Rottweiler Klubbens AK. 

Kontakt: mt@rottweiler.dk

Carsten Henriksen (formand for udvalget)

OPDRÆTTERUDVALGET (OU)

Opdrætter udvalget er sammensat af erfarne 
opdrættere, samt repræsentanter fra HB. 
Udvalget har som hovedformål at sikre et sund 
og solidt fundament for dansk opdrættede rott-
weilere.

Kontakt: rottweiler@opperby.dk

Merete Andersen (Formand for udvalget)
Ulla Mogensen (Konsulent)                        
Majken Kornum 
Carsten Henriksen ( Repræsentant fra avlsud-
valg)

EKSTERIØRUDVALGET (EU)

Eksteriørudvalget har en vision om, at udstilling 
i Rottweilerklubben Danmark skal være lige så 
stor en del af klubbens arbejde som brugsar-
bejdet. Derfor vil EU arbejde for, at der hvert år 
afholdes så mange udstillinger i Danmark som 
det er muligt. Dette skal gøres i samarbejde 
med RKDs lokalforeninger.

Kontakt: Michael@rottweiler.dk

Michael Jeppesen (Formand for udvalget)
Uli Nomis
René Rossi Aagaard
Tanja Callesen Persson
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Lokalforeninger
Formand: Vicky Sandø
Tlf.: 28 91 31 26
E-mail: sandoe1@icloud.com
Træningspladsens beliggenhed: Ny Mårumvej 214, 3230 Græsted
Årligt kredskontingent: kr. 50,- 

Formand: Janny Møller
Tlf.: 30 38 02 87
E-mail: jannymoller@bak1.dk 
Træningspladsens beliggenhed: Hørup Skovvej 11, 3550 Slangerup
Årligt kredskontingent: kr. 50,-

Formand: Kim Christensen
Tlf.: 23 36 05 40
E-mail:kimworking@gmail.com
Træningspladsens beliggenhed: Gl. Køge Landevej 576, 2650 Hvidovre
Årligt kredskontingent: kr. 125,- 

Formand: Brian Sejberg
Tlf.: 42365152
E-mail: b.sejberg@gmail.com
Træningspladsens beliggenhed: Lerskovvej 32, 4652 Hårby 
Årligt kredskontingent: kr. 150,- 

Formand: Tanja Callesen Persson
Tlf.: 27 80 88 01
E-mail: bestyrelsen@rk5.dk
Træningspladsens beliggenhed: Torbens Vænge, 2635 Ishøj
Årligt kredskontingent: kr. 150

Formand: Lene Søndberg
Tlf.: 59 18 69 12
E-mail: holbaek.rottweilerklub@gmail.com
Træningspladsens beliggenhed: Solbjerggårdsvej 2, Kundby, 4520 Svinninge 
Årligt kredskontingent: kr. 50,-

Formand: Ellen Rasmussen
Tlf.: 60 19 90 79
E-mail:fynsrottweilerklub@hotmail.com
Træningspladsens beliggenhed: Åsumvej 390 B, 5240 Odense NØ
 Årligt kredskontingent: kr. 50,-

Formand: Lise-Lotte Vinder
Tlf.: 50 35 34 46
E-mail: liselotterottweilerkreds10@gmail.com
Træningspladsens beliggenhed: Engestoftevej 112, 4990 Sakskøbing
Årligt kredskontingent: kr. 100,-
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Formand: Else Marie Larsen
Tlf.:
E-mail: kreds12@rottweiler.dk
Træningspladsens beliggenhed: Stampen ved Rønne Vandværk
Årligt kredskontingent: kr. 100,-

Lokalforeninger

Formand: Sanni H. Harbøl
Tlf.: 42 91 66 02
E-mail: sannisvendsen@hotmail.com
Træningspladsens beliggenhed: Linåtoften 20 B, 8600 Silkeborg
Årligt kredskontingent: kr. 50,-

Formand: Christopher Bruce
Tlf.: 30 16 79 03
E-mail:kontakt@kogerottweilerklub.dk
Træningspladsens beliggenhed: Bregnegårdsvej 2, 4600 Køge
Årligt kredskontingent: kr. 50,-

Formand: 
Tlf.: 
E-mail: 
Træningspladsens beliggenhed: Bøgelundsvej 26, Askildrup, 8940 Randers SV 
Årligt kredskontingent: kr. 100,- 

Formand: Martin Hasager
Tlf.: 20 25 00 42
E-mail:martin@rottweilers.dk
Træningspladsens beliggenhed: Jegstrupvej 10, 7800 Skive
Årligt kredskontingent: kr. 100,-

Formand: Judy Jensen
Tlf.: 28 11 06 47
E-mail: Judiyvonnejensen@hotmail.com
Træningspladsens beliggenhed: Voerbjergvej 95, 9400 Nørresundby
Årligt kredskontingent: kr. ,-
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